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Radim Panenka

„Regulérní mag*r. Zrůd*!“ Rakušanova výzva k
„udávání“. Bouchlo to

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Regulerni-mag-r-Zrud-Rakusanova-vyzva-k-udavani-Bouchlo-to-745320

31.10.2023 19:02 | Komentář

„Máš podezření na nebezpečné nebo nelegální chování na sítích?
Můžeš se obrátit na policii,“ píše Rakušanovo ministerstvo vnitra
na sociálních sítích. Společně se sdělením se objevil obrázek s
výzvou, aby lidé udávali podezřelé chování druhých. „Nahlas
nebezpečné nebo nelegální chování,“ stojí tam. Ihned začala
padat slova o normalizaci a totalitním vyzývání ke vzájemnému
udávání. Na názor jsme se zeptali českých politiků.

Sdílej

Foto: Hans Štembera 
Popisek: Ministři Fialovy vlády

Výzva k udávání? Anebo pouze základní návod pro větší bezpečí na
internetu? Na jedné straně část politiků, komentátorů a veřejnosti varují
před podporou udávání a na straně druhé úředníci ministerstva vnitra
vysvětlují, že internetová kampaň má vést k osvětě a prevenci
rozšiřování kyberzločinů, jejichž množství v posledních letech narůstá.

  
Vystoupení ministra vnitra Víta Rakušana ale ukázalo, že kampaň

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Regulerni-mag-r-Zrud-Rakusanova-vyzva-k-udavani-Bouchlo-to-745320
https://www.facebook.com/share.php?u=http://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Regulerni-mag-r-Zrud-Rakusanova-vyzva-k-udavani-Bouchlo-to-745320&title=%E2%80%9ERegul%C3%A9rn%C3%AD%20mag*r.%20Zr%C5%AFd*!%E2%80%9C%20Raku%C5%A1anova%20v%C3%BDzva%20k%20%E2%80%9Eud%C3%A1v%C3%A1n%C3%AD%E2%80%9C.%20Bouchlo%20to
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rozhodně necílí pouze na kybernetické zločiny, ale může jít také o to,
co a kam píšete.

  
„Osobní odpovědnost v online prostoru je v podstatě nutnou
podmínkou jak potírání kyberkriminality, tak obrany před hybridní
válkou, jejíž součástí jsou i proruští trollové. V reálném prostředí byste
trestný čin přece oznámil. Tak proč ho v onlinu chcete ignorovat?“
zmiňuje hrozbu možných proruských trollů Rakušan v reakci na
vystoupení svého kolegy z uskupení SPOLU.

  
Tím je europoslanec za ODS Jan Zahradil, který mezi prvními
upozornil na tuto novinku z dílny resortu vnitra. Podle jeho slov si
ministr vnitra neuvědomuje, kam až takové výzvy mohou vést.
„Nemohu si pomoci, ale tohle už mi začíná připomínat normalizační
atmosféru, ministře Rakušane. Vy jste ji nestihl zažít, já ano. Buď
vůbec netušíte, k čemu takové výzvy mohou vést, nebo to naopak
aktivně podporujete. Nevím, která varianta je horší,“ uvádí Zahradil.

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=113425
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Rozhořčení neskrýval ani komentátor a politický poradce Martin
Schmarcz. „Děsivé. Přidání gumového slova „nebezpečné“ je omyl
markeťáka, nebo záměr vnitra? Státní represivní orgán nemůže
rozmazávat jasnou hranici mezi zločinem a „nevhodným“ jednáním.
Protože pak se z demokratického „Ministerstva vnitra“ stává tak trochu
Orwellovo „Ministerstvo lásky“,“ uvedl Schmarcz na sociální síti X.

Děsivé. Přidání gumového slova "nebezpečné" je omyl markeťáka, nebo záměr vnitra?
 Státní represivní orgán nemůže rozmazávat jasnou hranici mezi zločinným a

"nevhodným" jednáním. Protože pak se z demokratického "Ministerstva vnitra" stává
tak trochu Orwellovo "Ministerstvo lásky". https://t.co/BKjphn95kp

— Martin Schmarcz (@mschmarcz) October 31, 2023

„Minulý rok jsme na univerzitě měli skvělou přednášku o nacistické a
později komunistické propagandě. Plakáty vybízející k nahlašování
„škodlivého protistátního chování“ byly až nápadně podobné,“
komentoval počin Rakušanova úřadu komentátor Matěj Gregor.

Fotogalerie: - Interpelace na Rakušana

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=3258
https://t.co/BKjphn95kp
https://twitter.com/mschmarcz/status/1719273880710242354?ref_src=twsrc%5Etfw
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Interpelace-na-Rakusana-13619#1
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Interpelace-na-Rakusana-13619#2
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Interpelace-na-Rakusana-13619#3
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Interpelace-na-Rakusana-13619#4
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Interpelace-na-Rakusana-13619#5
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Interpelace-na-Rakusana-13619#6
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Jak se k tomu staví další politici? Zeptali jsme se v rámci ankety.
Zajímalo nás, zda to podle představitelů jednotlivých stran a hnutí je
správný krok. Nebo také, jak posoudit, co je a není „nebezpečné
chování“ či jestli se to nemůže zvrtnout.

„V první řadě je třeba říct, že ta kampaň je hloupá a neomlouvají ji ani
ušlechtilé záměry. Je to další ukázka neschopnosti ministra vnitra
komunikovat s veřejností. Je to přitom především jeho rezort, který má
bojovat s kriminalitou, která se promítá samozřejmě i do on-line světa.
Představa, že problém vždy vyřeší jen "letáčky", je opravdu úsměvná a
velmi dobře dokazuje odtrženost úřadu od reálného světa. Z mého
pohledu je tato forma komunikaci i sdělení hodně nešťastná,“ reagoval
místopředseda Sněmovny a šéf stínové vlády hnutí ANO Karel
Havlíček.

Anketa

Líbil se vám projev prezidenta Pavla pronesený 28. října?

Ano

2%

Ne

95%

Nevím / Je mi to jedno

3%

hlasovalo: 2780 lidí
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Nezávislý senátor Zdeněk Hraba (klub ODS a TOP 09) míní, že je to
další kampaň, která se snaží z lidí dělat pitomce, kteří neví, co mají
dělat. „Protože drtivá většina občanů jistě ví, že když jsou svědky
jednání, které důvodně může naplňovat příslušnou skutkovou podstatu,
tak se mají obrátit na policii. Kampaň ministerstva vnitra obsahující
grafiky připomínající budovatelské plakáty z 50. let se proto musí
minout účinkem, a to proto, že je spíš k smíchu,“ uvádí pro
ParlamentníListy.cz.

„Nepopírám, že žijeme ve světě, jehož jsou různé druhy informačních
válek součástí, ale ministerstvo tu není od toho, aby říkalo lidem, co si
mají myslet. Když už, tak má ministerstvo dávat na stůl jasná fakta.
Nezpochybnitelná fakta jsou tím nejlepším bojem proti dezinformacím.
Minimálně pro ty občany, kteří jsou rozumní. A té zbývající menšině
nepomůže nic, natož kampaň placená z peněz daňových poplatníků,“
dodává pro PL Zdeněk Hraba.

TÉMA: Fakta a dezinformace

 
Poslanec SPD Radovan Vích se obává, že resort vnitra se pustil na
cestu omezování svobody slova. „Projekty vlády pětikoalice (poradce
pro bezpečnost Pojar) a Ministerstva vnitra (CTHH a KRIT), které by
měly řešit agendy okolo hybridních hrozeb a dezinformacím jsou bez
konkretnich výstupů. Tímto krokem ministr vnitra Rakušan pouze
přiznává, že nelze bojoval proti svobodě slova. Nahlašováním
nebezpečných a ilegálních chováních na sociálních sítích je věcí těch,
kdo tyto informace zveřejňují a je na každém, aby si tyto informace
vyhodnotil. Mám takový pocit, že kroky Ministerstva vnitra vedou k
omezování svobody slova v rámci Listiny základních práv a svobod,
které jsou i součástí Ústavy ČR. Takže jednoznačně krok špatným
směrem,“ uvádí Vích.

Psali jsme:

https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/fakta%20a%20dezinformace
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Miloš Zeman se rozpovídal o novinářích. Kdy je z blbců přehodnotil na
lumpy?

Tak tohle Rakušan napsal. Nové info o zavřených webech. Žádné
doporučení, zní to jako rozkaz

„Pr*sárna.“ Hájila svobodu slova, vmetli jí Židy. Museli se omluvit

Zkušený advokát: Vláda otevírá cestu k novodobé cenzuře

„Tato vláda systematicky a cíleně rozděluje národ. Důvod je zřejmý -
jednota občanů je pro tuto vládu národní pohromy nebezpečná,
protože by jí hrozila okamžitá “defenestrace”. Takže staví mladé proti

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Milos-Zeman-se-rozpovidal-o-novinarich-Kdy-je-z-blbcu-prehodnotil-na-lumpy-745266
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Milos-Zeman-se-rozpovidal-o-novinarich-Kdy-je-z-blbcu-prehodnotil-na-lumpy-745266
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Tak-tohle-Rakusan-napsal-Nove-info-o-zavrenych-webech-Zadne-doporuceni-zni-to-jako-rozkaz-745030
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Tak-tohle-Rakusan-napsal-Nove-info-o-zavrenych-webech-Zadne-doporuceni-zni-to-jako-rozkaz-745030
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Pr-sarna-Hajila-svobodu-slova-vmetli-ji-Zidy-Museli-se-omluvit-744542
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Pr-sarna-Hajila-svobodu-slova-vmetli-ji-Zidy-Museli-se-omluvit-744542
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zkuseny-advokat-Vlada-otevira-cestu-k-novodobe-cenzure-744499
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zkuseny-advokat-Vlada-otevira-cestu-k-novodobe-cenzure-744499
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seniorům, ženy proti mužům, rozbíjí tradiční rodinu, likviduje finančně
střední třídu, o užívání urážlivých přívlastků vůči “neposlušným”, často i
výrazným odborným osobnostem, nemluvě. Výzva ministerstva vnitra
tak je jen další stupeň této snahy a v překladu znamená  “staňte se
udavačem”. Míříme do 50. let, jen se to vše balí do falešného hávu
demokratických frází. Ty jsou ale jedna velká lež, jako byl celý program
této vlády. Cílem je udržet se totalitními metodami u moci. To je celé,“
konstatuje nezávislá senátorka Jana Zwyrtek Hamplová.

Poslanec SPD Jaroslav Foldyna ironicky uvedl, že měl ministr
Rakušan tuto výzvu učinit 17. listopadu. „Organizované udávání lidí
nesprávných názorů je zjevně jednou ze základních hodnot našeho
skvělého liberálně demokratického společenského zřízení, a jistě
povede k ještě vyšší míře svobody a prosperity, než jaké se těšíme
dnes. Škoda jen, že pan Rakušan tuto svoji výzvu neučinil 17.
listopadu. Byl by to jistě krásný dárek ke krásnému svátečnímu dni,“
reagoval Foldyna pro ParlamentníListy.cz.

Ostřejším tónem na výzvy k nahlašování občanů reagoval první
místopředseda Trikolory Petr Štěpánek. „Ministr Rakušan je s
prominutím regulérní magor, který nás vrací do totalitních časů, kdy
udavači měli také pré. Strašný člověk, strašná vláda, strašná doba!
Včera bylo pozdě poslat tyhle politické zrůdy na politický hřbitov,“
sděluje.

Psali jsme:

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Energie-podrazi-Cesi-ve-varu-Fiala-a-Sikela-vystoupili-Hysterie-Ceny-Za-to-muze-Babis-745313
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Energie podraží, Češi ve varu. Fiala a Síkela vystoupili: Hysterie!
Ceny? Za to může Babiš

Výbuch „bojovníků s dezinformacemi“ a Ruskem. Roky hráli to, co bylo
zrušeno

Libore Boučku, umělec a „blbý“ občan vám jde něco říct

BIS zahanbena. Vojenské zpravodajství zničilo „bojovníky s
dezinformacemi“

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Energie-podrazi-Cesi-ve-varu-Fiala-a-Sikela-vystoupili-Hysterie-Ceny-Za-to-muze-Babis-745313
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Vybuch-bojovniku-s-dezinformacemi-a-Ruskem-Roky-hrali-to-co-bylo-zruseno-744962
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Vybuch-bojovniku-s-dezinformacemi-a-Ruskem-Roky-hrali-to-co-bylo-zruseno-744962
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Libore-Boucku-umelec-a-blby-obcan-vam-jde-neco-rict-744549
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Libore-Boucku-umelec-a-blby-obcan-vam-jde-neco-rict-744549
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/BIS-zahanbena-Vojenske-zpravodajstvi-znicilo-bojovniky-s-dezinformacemi-743817
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/BIS-zahanbena-Vojenske-zpravodajstvi-znicilo-bojovniky-s-dezinformacemi-743817
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 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.
reklama

Článek obsahuje štítky

anketa , internet , kyberkriminalita , policie , totalita , Rakušan ,
sociální sítě , udání

autor: Radim Panenka

JUDr. Alena Schillerová, Ph.D. byl položen dotaz

Jak zvýšit naši životní úroveň?

http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/anketa
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/internet
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/kyberkriminalita
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/policie
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/totalita
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Raku%C5%A1an
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/soci%C3%A1ln%C3%AD%20s%C3%ADt%C4%9B
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/ud%C3%A1n%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/JUDr-Alena-Schillerova-Ph-D-121898
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/JUDr-Alena-Schillerova-Ph-D-121898
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=156557
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Ta se totiž stále propadá.Co je podle vás přčinou? Proč máme tak
nízké mzdy, drahé potraviny, energie atd.? Jak to řešit? Vím, nejste
teď u moci, ale přeci můžete přijít s řešením, když se to vládě
evidentně nedaří.

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 9

 
 


